
 

 
 

Datum: 7. 6. 2023 

 
Zapisnik 
 
 
1. seje Strokovnega sveta, ki je bila v torek, 6. 6. 2023, ob 15.00 v Ljubljani na ŠZS. 
 
Prisotni: Matej Šebenik, Aljoša Grosar, Martin Kodrič in Matjaž Mikac (člani sveta), Nina Rob 
(generalna sekretarka ŠZS). 
 
 
Dnevni red: 
 
1. Področja dela Strokovnega sveta 
2. Mednarodni dosežki    
3. Vrhunski šah 
4. Razno:  

a) Nastopi na mednarodnih kadetskih in mladinskih tekmovanjih  

b) O udeležbi na državnih prvenstvih 

 
Ad1)  
Predstavljeno je bilo poročilo o delu Strokovnega sveta v preteklem 8-letnem obdobju. Svet 
je deloval s predlogi in prispevki na več področjih: kakovostni oz. vrhunski mladinski in 
članski šah, trenerstvo, pogoji na ravni države, druga področja. Gre za programski okvir dela 
sveta tudi v prihodnjem obdobju. Na seji so bile omenjene tudi kritike, ki izhajajo iz 
določenega kroga, za katere ni podlage.  
 
Predlogi sveta so bili po eni strani usmerjeni k dajanju dovolj velike podpore posameznikom 
z visokim tekmovalnim potencialom (selektivno financiranje); ob tem pa je bila dana ustrezna 
pozornost tudi ostalim, ki izpolnjujejo določene kriterije. V praksi se je ta pristop izkazal kot 
uspešen. 
 
Ad2) 
V prvi polovici l. 2023 so naši predstavniki nastopili na več uradnih mednarodnih posamičnih 
in ekipnih tekmovanjih ter drugih turnirjih. Na EP za člane je bil najuspešnejši Jan Šubelj, 48. 
mesto (484 udeležencev), na EP za članice pa Laura Unuk 45. (136 udeleženk). Članski 
ekipi sta dosegli dober rezultat na Mitropa pokalu (članice 3., člani 6.). Doseženih je bilo več 
novih IM/GM naslovov in norm, kar kaže na pozitiven trend. Pogoje za višje naslove so 
osvojili: GM Jan Šubelj, IM Vid Dobrovoljc in Domen Tisaj, višje norme: IM Matic Lavrenčič, 
wIM Barbara Skuhala. 
 
SKLEP: Strokovni svet čestita nosilcem višjih naslovov in norm, še posebej Janu 
Šublju, novemu slovenskemu velemojstru.  
 
Ad3) 
Podana je bila ocena, da so dosežki v mladinskih kategorijah v preteklem 10-letnem obdobju 
zelo dobri. Slovenija je uspešna tudi pri članih, dobili smo novo velemojstrico in velemojstra, 



 

najmlajša v zgodovini. Po številu velemojstrov/prebivalca smo med najboljšimi na svetu. 
Vrhunski ekipni in posamični rezultati, ki segajo 15 in več let nazaj, so bili doseženi s tujimi 
okrepitvami, zato jih ni mogoče primerjati z današnjim stanjem. Vloge na področju razvoja 
šaha so porazdeljene med posameznike, klube in zvezo. S strani ŠZS je bilo veliko 
angažiranja za razvoj vrhunskega šaha in ustrezne rezultate v zadnjem obdobju: 
pridobivanje javnih in sponzorskih sredstev, financiranje mednarodnih tekmovanj, 
organizacijsko-logistična podpora, organizacija dveh članskih EP, selekcioniranje, projekt 
velemojster, zgodnje vključevanje mlajših v člansko ekipo, trenerske zaposlitve v okviru 
javnih sredstev… Doma in po svetu se dogajajo spremembe, ki vplivajo na rezultate: manjša 
je podpora za financiranje igralcev na klubski ravni (izjema sta 2 največja kluba), preference 
pri posameznikih glede odločanja za tekmovalno kariero se nižajo, povečuje se svetovna 
konkurenca itd. Tistim, ki imajo visoke ambicije, je treba še naprej dajati polno podporo. 
 
V nadaljevanju je bil obravnavan program vrhunskega šaha za naslednje obdobje. 
Pripravljen je na osnovi obstoječih letnih programov za člane in mladince oz. kadete. Za 
dodatno podporo so potrebna dodatna finančna sredstva. V tej luči je tekla razprava o  
zaposlovanju in štipendiranju naših najboljših mladih šahistk in šahistov s strani ŠZS za 
dodaten zagon in motivacijo. Podporo so dobili konkretni predlogi. Pri moški članski 
reprezentanci je več opcij: aktiviranje najboljših domačih igralcev, pomladitev... Za višje 
dosežke obstaja možnost okrepitve z vrhunskim tujim šahistom zaradi trenutno relativno 
ugodnih pogojev ob prehodu na slovensko listo. V preteklosti je šah dobil s tem dodaten 
zagon. Nekatere aktivnosti v tej smeri že potekajo. Ob tem je treba upoštevati, da imamo 
novo generacijo mlajših šahistov, pri kateri želimo ohraniti motivacijo. 
 
SKLEP: Strokovni svet je sprejel program vrhunskega šaha za obdobje 2023-2027. 
Prioriteta je nadaljevati obstoječe uspešne aktivnosti in jih z dodatnimi sredstvi 
nadgraditi. Svet podpira predlog iz volilnega programa glede zaposlovanja oz. 
štipendiranja mladih šahistk in šahistov in sicer za: Lauro Unuk, Jana Šublja, Zalo Urh 
in Matica Lavrenčiča (seznam se lahko dopolni). V članski reprezentanci je mogoče 
dvigniti rezultate v krajšem obdobju s kvalitetno okrepitvijo iz tujine. 
 
Ad4) 
a) Usklajevale so se nekatere prioritete glede udeležbe na mednarodnih tekmovanjih. 

Debata je potekala tudi glede odnosov v mladinski in kadetski ekipi, ki jim je potrebno 
nameniti dovolj pozornosti, sicer ni mogoče sestaviti najboljših ekip oz. nastajajo 
problemi. 

SKLEP: Strokovni svet podpira nastope reprezentanc na ekipnem EP v kategorijah 
U18 in U12 pri fantih in dekletih ter na kadetski olimpijadi (ekipno do 16 let). Za 
dodaten nastop na SP do 20 let se predlaga Jana Šublja.  

 
b) Izpostavljena je bila problematika udeležbe na nekaterih državnih tekmovanjih. Na 

mladinskem DP U8-18 se po osipu v času epidemije udeležba povečuje, še posebej na 
pospešenem prvenstvu. V državni ženski ligi je negativen trend, saj je letos nastopilo le 5 
ekip. Pogovor se je razvil tudi glede načina oz. izvedbe DP članov in članic (odprti turnir 
oz. ločena turnirja, Bergerjev sistem…).  

 
Seja je bila zaključena ob 16.50. 
 
 
 
Matjaž Mikac,  
 
predsednik Strokovnega sveta ŠZS 


